



**FORUM
DES OPPORTUNITÉS
D'INVESTISSEMENT
ET DE PARTENARIATS**

EN CÔTE D'IVOIRE

ABIDJAN 2025

**24 AVRIL
SOFITEL HOTEL IVOIRE**

**LES OPPORTUNITÉS D'AFFAIRE
EN CÔTE D'IVOIRE**

ÉDITION 1 > ABIDJAN 2025

AGENDA
PROGRAMME DU FORUM

ORGANISATEUR



FRANÇAIS

INTRODUCTION

Le Forum des Opportunités d'Investissement et de Partenariats est conçu comme un cadre d'échanges et de partenariats autour des potentialités économiques de l'Afrique en général et de la Côte d'Ivoire en particulier. C'est une plateforme ouverte aux dirigeants d'entreprises, investisseurs et entrepreneurs des OM à l'effet de leur permettre de saisir les opportunités d'affaires en Côte d'Ivoire et de les fédérer autour de l'essor économique du continent.

CONTEXTE & OBJECTIFS

La situation économique actuelle de l'Afrique contraste fortement avec celle de la décennie 80 caractérisée par la stagnation de la croissance et le surendettement. Durant la dernière décennie, pendant que les pays avancés notamment les USA et les pays de l'Union Européenne entraient en récession, le continent s'est classé parmi les régions du monde à forte croissance économique. Ainsi, l'Afrique a enregistré un taux moyen de croissance de 5% et ce en dépit du reflux de l'économie mondiale déclenché avec la crise financière internationale de 2008, l'épidémie du Coronas virus et de la crise en Ukraine.

Dans les années à venir la population de l'Afrique sera estimée à deux milliards avec environ 700 millions au niveau de la classe moyenne.

SECTEURS CLÉS

BTP & Logements, Transport & Logistiques, Télécommunications & Médias, Agro-industrie, Santé, Mines & Énergies, Tourisme, Banque & Assurance, Ressources Humaines...

UN ÉVÉNEMENT STRUCTURANT

Key note, tables rondes, pitch et rencontres B2B permettront aux participants d'échanger sur les opportunités, mettre en avant des success stories et nouer des partenariats durables !

MÉCANISME DE SUIVI

Un dispositif sera mis en place pour assurer le suivi des engagements, l'accompagnement des projets et la pérennisation des initiatives issues du Forum.

JEUDI 24 AVRIL 2025		CÉRÉMONIE OFFICIELLE D'OUVERTURE
	10h30-11h30	<p>Accueil des participants Networking & informations Installation des participants</p>
SALLE CASINO BARRIÈRE		<p>SESSION INAUGURALE & CÉRÉMONIE D'OUVERTURE Propos introductif du Maître de cérémonie</p> <p>Allocutions :</p> <ul style="list-style-type: none"> Discours d'orientation et de cadrage du déroulement du Forum : Maitre Sylvère KOYO, Président d'Honneur du Fonds Euimeria Keynote : Climat des affaires et promotion des investissements en Côte d'Ivoire Intervenant : Monsieur Souleymane Diarrassouba, ministre du commerce, de l'industrie et de la promotion des PME Discours d'ouverture de Son Excellence Monsieur Robert Beugré MAMBE, Premier Ministre, Chef du Gouvernement, Ministre des Sports et du Cadre de Vie, Parrain et Président du Forum sur les Opportunités d'Investissement et de Partenariats en Côte D'Ivoire
TABLE RONDE DE HAUT NIVEAU (MINISTÉRIEL)		
SALLE CASINO BARRIÈRE	12h30-14h00	<ul style="list-style-type: none"> Table ronde de Haut Niveau : Opportunités dans les secteurs clés de l'économie de la Côte d'Ivoire <p>Modérateur :</p> <p>Thématisques :</p> <ul style="list-style-type: none"> Opportunités dans le secteur des ressources naturelles (Mine, Pétrole, gaz et énergie) : M. Mamadou Sangafowa COULIBALY, Ministre des Mines, du Pétrole et de l'Énergie Opportunités dans le secteur de l'immobilier et du logement : M. Bruno Nabagné KONE, Ministre de la Construction, du Logement et de l'Urbanisme (MCLU) Opportunités dans le secteur des infrastructures routières : Dr. Amédé Koffi KOUAKOU, Ministère de l'Équipement et de l'Entretien Routier Opportunités dans le secteur de l'économie numérique : M. Ibrahim Khalil KONATE, Ministre de la Transition numérique et de la Digitalisation <p>Présentation des Manifestations d'intérêt des principaux groupes d'investisseurs du Forum</p>
SALLES ABOISSO ET DAOUKRO	RENCONTRE B2B À LA FIN DE CHAQUE SESSION	
SESSION 1		MINE, PÉTROLE, GAZ ET ÉNERGIE
SALLE CASINO BARRIÈRE	14h00-15h30	<p>Table ronde : Potentiel spécifique des secteurs des ressources extractives et énergétiques</p> <p>Objectif : Présenter ce secteur à 360° dans ses aspects Macro</p> <p>Modérateur : Dr. Abdoul-Karim KABELE, Vice-Président, Affaires gouvernementales et extérieures, Fortuna Mining Corporation</p> <p>Intervenants :</p> <ul style="list-style-type: none"> Opportunités dans le secteur des Hydrocarbures : Directeur Général des Hydrocarbures Opportunités dans le secteur des Mines : Directeur Général des Mines Opportunités dans le secteur des Énergies : Directeur Général des Énergies Retour d'expérience des acteurs des Mines : Président du Groupement des Miniers <p>Objectif : Présenter les spécificités des secteurs clés des secteurs des ressources extractives et énergétiques dans les aspects micro en mettant en avant les projets structurants de chacun des secteurs. Les interventions se feront selon un canevas.</p> <p>Pitch : (10 min/intervenant)</p> <ul style="list-style-type: none"> -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3
SALLES ABOISSO ET DAOUKRO	RENCONTRE B2B À LA FIN DE CHAQUE SESSION	

SESSION 2		VILLE DURABLE (IMMOBILIER, TRAITEMENT DÉCHETS URBAINS, INFRASTRUCTURES ROUTIÈRES ET ASSAINISSEMENT)
SALLE CASINO BARRIÈRE	15h30-17h00	<p>Table ronde : Secteur de l'immobilier et secteur des infrastructures routières Objectif : Mettre à la disposition des participants les besoins en logement, bâtiments, assainissement et les infrastructures routières</p> <p>Modérateur :</p> <p>Intervenants :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Opportunités dans l'aménagement, immobilier et le logement : M. DIBI KOKORA, Directeur du Logement au Ministère de la Construction, du Logement et de l'Urbanisme (MCLU) • Infrastructures routières : besoins et opportunités d'investissement : Madame Annick TOHE épouse LASMEL, Directrice Générale du FER et M. Fabrice COULIBALY, Directeur Général de l'AGERROUTE • Opportunités dans le secteur de l'assainissement pour des villes durables et résiliente aux changements climatiques : M. Ouattara LAZENI, Directeur Général de la Salubrité, coordonnateur du Projet d'assainissement et de résilience urbaine (PARU) • Valorisation et transformation des déchets urbains pour des villes durables : Retour d'expérience sur la transformation de l'ancienne décharge d'Akouédo en parc urbain : ANAGED /PFO <p>NB : Identifier les chaînes de valeur dans les filières BTP et villes durables. Les interventions se feront selon un canevas.</p> <p>Pitch : (10 min/intervenant)</p> <ul style="list-style-type: none"> -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3
SALLES ABOISSO ET DAOUKRO	RENCONTRE B2B À LA FIN DE CHAQUE SESSION	
SESSION 3		ECONOMIE NUMÉRIQUE (TÉLÉPHONIE, VOICE, DATA, MOBILE BANKING, ÉQUIPEMENT, IA)
SALLE CASINO BARRIÈRE	17h00-18h30	<p>Table ronde : Economie numérique et Transformation Digitale Objectif : Identifier les opportunités d'affaires concrètes dans le secteur stratégique de l'économie numérique et du digital</p> <p>Modérateur : M. Olivier CAPO, CEO TAMA DIGITAL</p> <p>Intervenants :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Opportunités dans le secteur de la téléphonie, Voice et data : M. Lakoun OUATTARA, Directeur Général de l'ARTCI • Opportunités dans le secteur du mobile Banking et des équipements technologiques : M. Olivier AVOA, Directeur Général de la Transformation Numérique de la Digitalisation • Enjeux de l'IA. Pourquoi et comment investir dans cette technologie ? : M. Jérôme RIBEIRO, Human AI <p>NB : Les interventions se feront selon un canevas.</p> <p>Pitch : (10 min/intervenant)</p> <ul style="list-style-type: none"> -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3
SALLES ABOISSO ET DAOUKRO	RENCONTRE B2B À LA FIN DE CHAQUE SESSION	
SIDE EVENT		(FINANCE & ASSURANCE, TOURISME, TRANSPORTS & LOGISTIQUE, SANTÉ)
SALLE CASINO BARRIÈRE	18H30-19H30	<p>Table ronde : Echange autour des secteurs transversaux et multisectoriels Objectif : Identifier les opportunités clés dans les secteurs transversaux et multisectoriels</p> <p>Modérateur :</p> <p>Intervenants :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Opportunités dans le secteur des Banques, Finance, Assurances : M. Charles KIE, Président Directeur Général de GENESIS • Opportunités dans le secteur du Tourisme et des loisirs : M. Marcel N'GUETTA • Opportunités dans le secteur des Transports et de la logistique : M. Hervé ZONGO • Opportunités dans le secteur de la Santé : M. Samba MAMADOU, Directeur Général de la Santé <p>NB : Les interventions se feront selon un canevas.</p> <p>Pitch : (10 min/intervenant)</p> <ul style="list-style-type: none"> -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3
SALLES ABOISSO ET DAOUKRO	RENCONTRE B2B À LA FIN DE CHAQUE SESSION	
19H30-20H30	CÉRÉMONIE DE CLÔTURE SUIVIE DU COCKTAIL DINATOIRE	



**FORUM
DES OPPORTUNITÉS
D'INVESTISSEMENT
ET DE PARTENARIATS**
EN CÔTE D'IVOIRE

www.opportunities.ci

 inscription@opportunities.ci

 +225 0767192145



**INVESTMENT
AND PARTNERSHIP
OPPORTUNITIES FORUM**
IN CÔTE D'IVOIRE

ABIDJAN 2025

**APRIL 24
SOFITEL HOTEL IVOIRE**

**BUSINESS OPPORTUNITIES
IN IVORY COAST**

EDITION 1 > ABIDJAN 2025

AGENDA
FORUM PROGRAM

ORGANIZER



ENGLISH

INTRODUCTION

The Investment Opportunities and Partnerships Forum is designed as a framework for exchanges and partnerships around the economic potential of Africa in general and Côte d'Ivoire in particular. It is a platform open to business leaders, investors, and entrepreneurs from the French overseas territories, enabling them to seize business opportunities in Côte d'Ivoire and uniting them around the continent's economic growth.

CONTEXT & OBJECTIVES

Africa's current economic situation contrasts sharply with that of the 1980s, characterized by stagnant growth and excessive debt. During the last decade, while advanced countries, particularly the United States and the European Union, entered recession, the continent ranked among the world's regions with strong economic growth. Thus, Africa recorded an average growth rate of 5%, despite the global economic downturn triggered by the 2008 international financial crisis, the coronavirus epidemic, and the crisis in Ukraine.

In the coming years, Africa's population will be estimated at two billion, with approximately 700 million in the middle class.

KEY SECTORS

Construction & Housing, Transport & Logistics, Telecommunications & Media, Agribusiness, Health, Mining & Energy, Tourism, Banking & Insurance, Human Resources...

A STRUCTURING EVENT

Keynote sessions, round tables, pitches, and B2B meetings allow participants to discuss opportunities, highlight success stories, and build lasting partnerships!

TRACKING MECHANISM

A system will be put in place to ensure the monitoring of commitments, support for projects and the sustainability of initiatives resulting from the Forum.

THURSDAY, APRIL 24, 2025

OFFICIAL OPENING CEREMONY

CASINO BARRIER ROOM	10:30-11:30	Participant Welcome Networking & Information Participant Settling In
	11:30-12:30	INAUGURAL SESSION & OPENING CEREMONY Introductory remarks by the Master of Ceremonies Speeches: <ul style="list-style-type: none">• Speech to guide and frame the progress of the Forum : Master Sylvère KOYO, Honorary President of the Euimeria Fund• Keynote : Business climate and investment promotion in Ivory Coast- Speaker : Mr Souleymane Diarrassouba, Minister of Commerce, Industry and Promotion of SMEs• Opening speech by His Excellency Mr. Robert Beugré MAMBE, Prime Minister, Head of Government, Minister of Sports and Living Environment, Patron and President of the Forum on Investment Opportunities and Partnerships in Côte d'Ivoire

HIGH LEVEL ROUND TABLE (MINISTERIAL)

CASINO BARRIERE ROOM	12:30-2:00 p.m.	<ul style="list-style-type: none">• High Level Round Table : Opportunities in key sectors of Côte d'Ivoire economy <p>Moderator: Themes :</p> <ul style="list-style-type: none">- Opportunities in the natural resources sector (Mining, Oil, gas and energy): Mr. Mamadou Sangafowa COULIBALY, Minister of Mines, Petroleum and Energy- Opportunities in the real estate and housing sector : Mr. Bruno Nabagné KONE, Minister of Construction, Housing and Urban Planning (MCLU)- Opportunities in the road infrastructure sector : Dr. Amédé Koffi KOUAKOU, Ministry of Equipment and Road Maintenance- Opportunities in the digital economy sector : M. Ibrahim Khalil KONATE, Minister of Digital Transition and Digitization <ul style="list-style-type: none">• Presentation of Expressions of Interest from the Forum's main investor groups
	ABOISSO & DAOUKRO ROOM	B2B MEETING AT THE END OF EACH SESSION

CASINO BARRIERE ROOM	SESSION 1	<h2>MINING, OIL, GAS AND ENERGY</h2>
	2:00 p.m. - 3:30 p.m.	<p>Round table : Specific potential of the extractive and energy resources sectors Objective : Present this sector in 360° in its Macro aspects</p> <p>Moderator : Dr. Abdoul-Karim KABELE, Vice President, Government and External Affairs, Fortuna Mining Corporation Speakers :</p> <ul style="list-style-type: none">• Opportunities in the Hydrocarbons sector : Director General of Hydrocarbons• Opportunities in the Mining sector : Director General of Mines• Opportunities in the Energy sector : Director General of Energy• Feedback from Mining stakeholders : President of the Miners' Group <p>Objective : To present the specificities of the key sectors of the extractive and energy resources sectors in micro aspects by highlighting the structuring projects of each of the sectors. The interventions will be carried out according to a framework.</p> <p>Pitch : (10 min/speaker) -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3</p>
ABOISSO & DAOUKRO ROOM		B2B MEETING AT THE END OF EACH SESSION

CASINO BARRIERE ROOM	SESSION 2	SUSTAINABLE CITY (REAL ESTATE, URBAN WASTE TREATMENT, ROAD INFRASTRUCTURE AND SANITATION)	
		<p>Round table : Real estate sector and road infrastructure sector Objective : Provide participants with housing, building, sanitation and road infrastructure needs</p> <p>Moderator: Speakers :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Opportunities in development, real estate and housing : Mr. DIBI KOKORA, Director of Housing at the Ministry of Construction, Housing and Urban Planning (MCLU) • Road infrastructure: investment needs and opportunities : Mrs. Annick TOHE, wife of LASMEL, General Director of FER and Mr. Fabrice COULIBALY, General Director of AGEROUTE • Opportunities in the sanitation sector for sustainable and climate-resilient cities : M. Ouattara LAZENI, Director General of Sanitation, coordinator of the Sanitation and Urban Resilience Project (PARU) • Recovery and transformation of urban waste for sustainable cities: Feedback on the transformation of the former Akouédo landfill into an urban park : ANAGED /PFO <p>NB: Identify value chains in the construction and sustainable cities sectors. Interventions will be carried out according to a framework.</p> <p>Pitch : (10 min/speaker)</p> <ul style="list-style-type: none"> -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3 	
ABOISSO & DAOUKRO ROOM		B2B MEETING AT THE END OF EACH SESSION	
CASINO BARRIERE ROOM	SESSION 3	DIGITAL ECONOMY (TELEPHONY, VOICE, DATA, MOBILE BANKING, EQUIPMENT, AI)	
ABOISSO & DAOUKRO ROOM		<p>Round table : Digital Economy and Digital Transformation Objective : Identify concrete business opportunities in the strategic sector of the digital economy and digital technology</p> <p>Moderator : Mr. Olivier CAPO, CEO of TAMA DIGITAL Speakers :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Opportunities in the telephony, voice and data sector : M. Lakoun OUATTARA, Director General of ARTCI • Opportunities in the mobile banking and technology equipment sector : M. Olivier AVOA, Director General of Digital Transformation of Digitalization • AI Challenges. Why and How to Invest in This Technology? : Mr. Jérôme RIBEIRO, Human AI <p>NB: The interventions will be carried out according to a framework.</p> <p>Pitch : (10 min/speaker)</p> <ul style="list-style-type: none"> -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3 	
ABOISSO & DAOUKRO ROOM		B2B MEETING AT THE END OF EACH SESSION	
CASINO BARRIERE ROOM	SIDE EVENT	(FINANCE & INSURANCE, TOURISM, TRANSPORT & LOGISTICS, HEALTH)	
6:30 p.m. - 7:30 p.m.		<p>Round table : Exchange around cross-cutting and multi-sectoral sectors Objective : Identify key opportunities in cross-cutting and multi-sector sectors</p> <p>Moderator : Speakers :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Opportunities in the Banking, Finance and Insurance sectors : Mr. Charles KIE, Chairman and CEO of GENESIS • Opportunities in the Tourism and Leisure sector : Mr. Marcel N'GUETTA • Opportunities in the Transportation and Logistics sector : Mr. Hervé ZONGO • Opportunities in the Health Sector : Mr. Samba MAMADOU, Director General of Health <p>NB: The interventions will be carried out according to a framework.</p> <p>Pitch : (10 min/speaker)</p> <ul style="list-style-type: none"> -Pitch 1 -Pitch 2 -Pitch 3 	
ABOISSO & DAOUKRO ROOM		B2B MEETING AT THE END OF EACH SESSION	
7:30 P.M. - 8:30 P.M.		CLOSING CEREMONY FOLLOWED BY A COCKTAIL RECEPTION	



www.opportunites.ci

 inscription@opportunites.ci

 +225 0767192145